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Evaluating Algerian scientific journals according to the standards of the global database
SCOPUS

Abstract

This study seeks to assess the current state of Algerian scientific journals, available on the
ASJP platform that allows for publishing works of researchers specialized in librarianship
and information according to the standards of the global database SCOPUS. This study aims
to know the extent of qualification of scientific journals under study to join the SCOPUS
database. That aimisto improve the quality of scientific research and increase its visibility to
obtain high impact factors. This leads to a better global position for its affiliated institutions
among other global institutions.

Keywords: Scientific journals, evaluating scientific journals, Algerian scientific journals
platform ASJP, database SCOPUS.

Evaluation des revues scientifiques algériennes selon les normes de la base de données
universelle SCOPUS

Résumé

Cette étude vise a évaluer la situation actuelle des revues scientifiques algériennes,
disponibles sur la plateforme ASIP, qui permet la publication des travaux de chercheurs
spécialisés dans le domaine de la bibliothéconomie et des informations selon les normes des
bases de données universelles SCOPUS. Cette éude cherche a connaitre I'étendue de la
qualification et de la préparation des revues scientifiques étudiées a rejoindre la base de
données SCOPUS, car cette derniéere cherche a amdiorer la qualité de la recherche
scientifique et & accroitre sa visibilité a I'échelle mondiale et & obtenir des facteurs d'impact
élevés, ce qui conduit a assurer une meilleure position mondiale pour ses institutions parmi
d'autres institutions international es.

Mots-clés: Revues scientifiques, évaluation des revues scientifiques, plateforme ASIP, base
de données SCOPUS.
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